
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Slotsholmsgade 10 
1216 København K. 
 
T +45 7226 8400 
F +45 3393 3510 
 
www.justitsministeriet.dk 
jm@jm.dk 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 599 (Alm. del), som Folketin-

gets Skatteudvalg har stillet til justitsministeren den 31. august 2017. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL). 

 

 

 

Søren Pape Poulsen    

/  

Nicolai Winther 

 
Folketinget  
Skatteudvalget  
Christiansborg  
1240 København K  
 

Politi- og Strafferetsafdelingen 

Dato: 28. september 2017 
Kontor: Sikkerhedskontoret 
Sagsbeh: Christian Fuglsang 
Sagsnr.: 2017-0032/17-0019 
Dok.: 499951 

Skatteudvalget 2016-17
SAU Alm.del endeligt svar på spørgsmål 599
Offentligt



 

 
2 

Spørgsmål nr. 599 (Alm. del) fra Folketingets Skatteudvalg:  

 

”Ministeren siger under samrådet om momssvindel, jf. SAU 
alm. del – samrådsspørgsmål AK og AL, at der er korrespon-
dance mellem Vestegnens Politi og SØIK om sagen. Herefter 
oplyser ministeren, at ”Der blev på den baggrund under efter-
forskningen holdt flere møder med deltagelse af medarbejdere 
fra bl.a. PET”. Ministeren bedes oplyse, hvilke instanser 
og/eller myndigheder der i øvrigt deltog på møderne, samt 
hvor mange møder der er blevet afholdt, hvornår de er blevet 
afholdt, og hvem der har indkaldt til møderne.” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigsadvokaten, der har oplyst følgende: 

 

”Københavns Vestegns Politi har oplyst, at politikredsen har afholdt 
to møder i juli 2015, et møde i august 2015, et møde i december 
2015, et møde i marts 2016 og et møde i juni 2017 med deltagelse af 
Politiets Efterretningstjeneste (PET). Til det ene møde i juli 2015, 
som PET indkaldte til, deltog i øvrigt Statsadvokaten for Særlig 
Økonomisk og International Kriminalitet (SØIK), NEC, Københavns 
Politi og Nordsjællands Politi. Til møderne i december 2015, marts 
2016 og juni 2017 deltog i øvrigt Guardia Civil. For så vidt angår 
mødet i juni 2017 kan det oplyses, at mødet blev indkaldt af PET på 
opfordring fra Guardia Civil. 
 
Det kan i forlængelse heraf oplyses, at der har været afholdt møder 
hos såvel PET som Københavns Vestegns Politi. 
 
Københavns Vestegns Politi har oplyst, at besvarelsen af dette 
spørgsmål kan være ufyldestgørende. Det skyldes, at daværende ef-
terforskere og ledere ikke længere er tjenestegørende i kredsen, lige-
som man har måttet konstatere, at trods indhentede bidrag også fra 
tidligere medarbejdere, har dokumentationen på sagerne ikke i alle 
tilfælde været fyldestgørende, herunder for så vidt angår afholdte 
møder, kontakter, inddragne sager mv. Af samme grund har det ikke 
været muligt at klarlægge, hvem der har indkaldt til alle de oven-
nævnte møder.”   
 

Justitsministeriet kan i øvrigt henvise til besvarelsen af 25. august 2017 af 

spørgsmål nr. 488 (Alm. del) fra Folketingets Skatteudvalg.  


